
                    Správa o činnosti MO SRZ Dolný Kubín za rok 2018. 
 

                Vážené kolegyne rybárky, vážení kolegovia rybári, milí hostia. 

     Dovoľte mi, aby som Vás všetkých pozdravil v mene MO SRZ Dolný 

Kubín, ako aj v mene svojom z príležitosti konania členskej schôdze. 

Zároveň Vám chcem odovzdať pozdrav od tajomníka Rady SRZ pána 

Ľuboša Javora a viceprezidenta Rady SRZ pre žilinský kraj pána Igora 

Macúša. Obaja menovaní páni mi prisľúbili účasť na dnešnom zasadaní, ale 

vzhľadom na termínovú kolíziu konania členskej schôdze so zasadaním 

Rady,  sú dnes účastníkmi zasadania Rady SRZ, na ktorej okrem iného by 

mal byť dnes schválený aj Disciplinárny poriadok SRZ a a Organizačný 

poriadok SRZ. Na úvod nášho rokovania by som Vás všetkých chcel 

požiadať o uctenie si pamiatky našich členov, ktorí opustili naše rady v roku 

2018, resp v roku 2019 do konania členskej schôdze. Naše rady navždy 

opustili nasledovní členovia:                                                                                                             

- Vladimír Balco                                                                                                      

- Jozef Kobella                                                                                                                   

- Tomáš Marcinek                                                                                                  

- Tomáš Marcinek                                                                                                                   

- Peter Sekerka                                                                                                                

- Ján Ranostaj                                                                                                                      

- Klement Bánovčan                                                                                                                                

- Dušan Furinda                                                                                                              

- Alojz Oparty                                                                                                                                                                  

Prosím o uctenie si ich pamiatky symbolickou minútou ticha.                                                                                                           

       Z poverenia výboru MO SRZ v Dolnom Kubíne,  predkladám členskej 

schôdzi správu o činnosti organizácie, ktorú v priebehu roku 2018 

zabezpečoval výbor MO SRZ.  

      Rok 2018 bol z pohľadu slovenského rybárstva pre nás rybárov veľmi 

dôležitý a udialo sa na ňom veľa zmien,či už úseku legislatívy alebo na úseku 

riadenia Zväzu a jeho organizačných štruktúr. V júni 2018 bol NR SR 

schválený nový zákon o rybárstve č.216/2018. Najmä tento zákon naša 

široká rybárska verejnosť očakávala s veľkým napätím, pretože v hre bolo 

najmä zachovanie súčasnej podoby všeľudového rybárstva. Zviedol sa veľký 

boj najmä o znenie §-4, v ktorom šlo zjednodušenie povedané najmä o 

to,komu bude patriť rybárske právo v nadväznosti na prideľovanie a užívanie 

rybárskych revírov. Nakoniec sa tento súboj podarilo doviesť úspešne do 

konca a aj vďaka „novému zákonu“ sme si zabezpečili výkon rybárskeho 

práva tak,ako sme ho poznali doteraz. Samozrejme tento zákon priniesol aj 

viacero zmien, o ktorých by som Vás chcel poinformovať spolu so zmenami 

vo vyhláške na inom mieste. V novembri minulého roku sa konal Snem SRZ 



na ktorom som sa ako delegát za našu organizáciu zúčastnil aj ja, spolu s 

tajomníkom MO SRZ. Na sneme bolo čiastočne zvolené nové vedenie 

rybárskeho Zväzu. Za prezidenta SRZ bol delegátmi zvolený pán. Emanuel 

Seeman. Za tajomníka Rady SRZ bol zvolený opätovne doterajší tajomník 

pán. Ľuboš Javor. Boli zvolení aj noví viceprezidenti a členovia Rady SRZ. 

Viceprezidentom rady za Žilinský kraj sa stal pán Igor Macúš, za člena rady 

za žilinský kraj som bol zvolený aj ja. Okrem zvolenia nových funkcionárov 

boli na sneme prijaté po dlhej a obšírnej diskusii aj nové stanovy SRZ. Aj 

keď tento dokument určite nie je dokonalý a niektoré ustanovenia sa rodili na 

základe značných kompromisov, určite jeho znenie oproti predošlým 

stanovám je krokom vpred. Koncom roka 2018 uzrela svetlo sveta nová 

vykonávacia vyhláška k zákonu o rybárstve č. 381/2018. Určite tí, čo ste sa s 

ňou bližšie zoznámili, mi dáte za pravdu, že od tohto predpisu sme všetci 

čakali oveľa viac. Bohužiaľ, miesto jasných a jednoznačných formulácií 

jednotlivých ustanovení, ľahko pochopiteľných aj obyčajným rybárom a 

nielen právnikom, je tu viacero nejasných a sporných 

formulácií,umožňujúcich rôzny výklad a mám za to, že vyhláška v tejto 

podobe, ako vyšla nebude mať dlhú životnosť a bude ju treba skôr,či neskôr 

novelizovať. Najmä ustanovenia §-u 14 odst. 2 tohto predpisu o ktoré hovorí 

o množstve úlovkov a ich evidencii je ukážkou toho, ako by to nemalo 

vyzerať. Aj vzhľadom k tomuto vyvolala Rada SRZ na ministerstve ŽP 

rokovanie o jej novelizácii, resp. o výklade viacerých ustanovení .Výsledkom 

rokovaní je aj vydaný výklad o privlastňovaní si počtu a druhov rýb a ich 

vzájomnej kombinácii, ktorý sme Vám vytlačili aj do spravodajcu, a obdržali 

ste ho  pri prezentácii. Legislatívny proces týmto ani zďaleka nekončí. V 

tomto roku nás čaká aj aktualizácia viacerých smerníc, upravujúcich činnosť 

SRZ a jeho organizačných zložiek. Práve dnes na zasadaní rady by mal byť 

schválený disciplinárny poriadok, a organizačný poriadok SZR a jeho 

organizačných zložiek. Do konca roka je naplánovaná aj novelizácia 

viacerých ďalších smerníc (smernica o platení, zápisného, členského... 

organizačný poriadok sekretariátu Rady,smernica pre súťaž „Zlatý blyskáč“) 

a niektoré ďalšie. A teraz k niektorým zmenám v zákone  a vyhláške.                              

- zavedenie pojmu ostatné vodné plochy v kaprových revíroch (v našich 

podmienkach štrkovisko Párnica 4170).Lov rýb povolený celoročne s 

druhovým hájením. Tu platí ,že úlovok kapra si možno privlastniť celoročne;   

- za čln sa považuje hausbót,čln pramica, nafukovací čln,kajak, kanoe a belly 

boat; zákaz zavážania nástrah na vodných plochách menších ako 10 ha.                                                                                                                         

- zákaz používania ako nástrahu živú a mŕtvu rybku,alebo časť v pstruhových 

vodách;                                                                                                                     

- v lipňových vodách zákaz používať mušku väčšiu ,ako 10 cm (okrem lovu 

hlavátky na osobitné povolenie) 

- v kaprových vodách zákaz loviť na prívlač, živú a mŕtvu rybku (aj časť) od 



15.3 do 31.5 a menšiu ako 10 cm;                                                                                            

- pri love hlavátky používať živú a mŕtvu rybku a umelú nástrahu menšiu,ako 

15 cm;                                                                                                                             

- pribudla definícia rybárskeho preteku a športového rybárskeho preteku;                       

- pribudli priestupky na úseku rybárstva. Priestupku podľa tohto zákona sa 

dopustí ten, kto nestrpí vstup na príbrežné pozemky (napríklad pre výkon 

rybárskeho práva),nestrpí resp. poškodí označenie revíru na takomto 

pozemku,nemá počas lovu pri sebe doklady oprávňujúce lov rýb,alebo ich 

odmietne predložiť ku kontrole;začne lov bez zapísania dátumu,čísla 

revíru,alebo skončí lov bez zapísania úlovkov do záznamu alebo vyškrtnutia 

príslušných kolóniek,neodovzdá odznak a preukaz rybárskej stráže po 

ukončení funkcie. Za priestupok sankcia od 100 do 1000 €;                               

- zmenili sa niektoré lovné miery rýb a ich čas individuálnej ochrany (treba 

pozrieť);                                                                                                                           

- ryby boli rozdelené na pôvodné druhy,invázne nepôvodné druhy a ryby s 

dokázateľne negatívnym dopadom na životné prostredie;                                               

- zníženie celkovej hmotnosti rýb, ktoré si môže rybár privlastniť  na 5 kg;      

- zníženie počtu rýb, ktoré si môže rybár privlastniť (sumec 1 ks,jeseter 

1ks,úhor 2 ks,mieň 2ks, pstruh potočný a jazerný 2 ks,lipeň 2ks, nanovo 

definované ich kombinácie (viď tabuľka v spravodaji);                                                    

- zapisovanie každej ryby, ktorá má stanovenú najnižšiu mieru do záznamu o 

úlovkoch;                                                                                                                        

- vzdialenosť medzi loviacimi min. 5 m (predtým 3 m)                                                 

- určenie zodpovednosti loviaceho za čistotu lovného miesta a jeho okolia;                   

- podložka ako povinná výbava v revíri CH a P a v kaprových vodách, kde je 

stanovená najvyššia miera a niektoré ďalšie.                                                                

Verím,že si nové predpisy, naštudujete veľmi rýchlo tak, aby ste počas lovu a 

po jeho skončení, nemali problém s ich aplikáciou. 

         V roku 2018 nastali aj zmeny v zložení výboru našej organizácie. 

Niektorí dlhoroční členovia výboru už nekandidovali,niektorí zas neboli 

členskou schôdzou zvolení. Výbor teda pracoval v čiastočne novom zložení a 

jednotliví členovia pracovali v nasledovných funkciách: 

               Jozef Púčik, predseda 

 Leonard Vajdulák - podpredseda a vedúci odboru kultúry a informácií 

 Miroslav Kosmel - tajomník  
 Anton Šumský - hlavný hospodár  
 Peter Bjel- účtovník  
Tibor Feriančík - vedúci odboru tečúcich vôd  

               Miroslav Žúbor - vedúci odboru športovej činnosti  
Jozef Macík – vedúci odboru práce s mládežou 
Martin Hubinák – vedúci odboru čistoty vôd 
 



komisie : 
Miroslav Gregáň - predseda KK 
Marián Sabo – člen KK 
Roman Prílepok – člen KK 
 
Dušan Medzihradský – predseda DK  
Štefan Franek,Milan Paluga, Miroslav Mihálik- 
členovia DK  

     Pani Milada Dutková pracovala vo funkcii pokladníčky, pričom nebola 
členkou výboru. Dovoľte mi, aby som všetkým členom,ktorí už nepracujú vo 
výbore, resp. v kontrolnej,disciplinárnej komisii či v rybárskej stráži z tohto 
miesta poďakoval za ich dlhoročnú prácu v prospech našej organizácie. 
     Výbor zasadal pravidelne raz za mesiac, predsedníctvo podľa potreby. 
V prípade potreby riešenia problémov  výbor, resp. predsedníctvo zasadali na 
mimoriadnych zasadaniach. Na začiatku obdobia bol schválený plán práce 
výboru, ktorým sa činnosť riadila. Na zasadnutiach sme okrem plánovaného 
programu prejednávali aj požiadavky našich členov týkajúce sa rôznych 
problémov a požiadaviek. 
     Ja, ako člen Rady SRZ som sa  zúčastňoval aj zasadnutí Rady a pracoval 
som aj v dočasnej legislatívnej komisii, do ktorej som bol zvolený. Komisia 
pripravuje interné smernice a predpisy, ktoré bude následne schvaľovať Rada 
SRZ. Rada SRZ. Táto zasadá 4x ročne a dočasná legislatívna komisia podľa 
potreby. Do dnešného dňa bolo uskutočnených 6 zasadaní LK.                                                                  
V mesiaci január 2019 sa vzdal funkcie hospodára MO a člena výboru pán. 
Anton Šumský. Výbor  poveril výkonom tejto funkcie pána Tibora Ferjančíka. 
Vzhľadom k tomu, že na vlaňajšej výročnej členskej schôdzi neboli zvolení 
náhradníci do výboru, súčasťou dnešnej schôdze budú aj doplňujúce voľby 
člena výboru a náhradníkov. O spôsobe a priebehu voľby Vám bližšie 
informácie poskytne predsedajúci schôdze pred uskutočnením voľby. 
 

 Stav členskej základne:  

 

 2017 2018 Rozdiel 

 Počet dospelých členov 715 739    +24 

 ČČ     3     3        0 

 Počet členov KMR   46   35         - 11 

 Počet detí v krúžkoch   49  49             0 

 Spolu         813         826        + 13 

 

     V minulom roku bolo celkom vydaných 1462 povolení na rybolov, čo je  
o 304 viac  ako rok predtým. Z toho bolo 118  (- 7) povolení pre deti do 15 
rokov. Najviac bolo vydaných MP na KV – 589  (+167)  a ZP na KV – 319.(0)   
Miestnych povolení na pstruhové vody bolo vydaných 130  (- 31). Z 



odovzdaných záznamov o úlovkoch vyplýva,že 75 dospelých členov 
nevykázalo žiadnu vychádzku k vode (sponzori) a 47 dospelých členov si 
neprivlastnili žiadny úlovok (ochranári). V každom prípade obom skupinám 
ďakujem za podporu našej organizácie. 

2. Hospodárska činnosť 

     MO SRZ hospodári s majetkom v celkovej výške 173.152,70 €.  Podľa plánu 
výdavky mali dosiahnuť v roku 2018 sumu 93.237,72 €, skutočné výdavky 
dosiahli 86.668,01 €. Vlaňajší rok sme teda ukončili s prebytkom v sume 
6.569,71€. Na rok 2019 plánujeme dosiahnuť vyrovnaný rozpočet. Príjmy aj 
výdavky sú naplánované vo výške 89..380 €.podrobný rozpis plnenia príjmov a 
čerpania výdavkov nájdete v obdržanom spravodaji. 

2.1. Zarybňovanie revírov:  

     Čo sa týka zarybňovania revírov, podrobne to máte uvedené v 
spravodaji, preto len stručný komentár.  
     Aj v roku 2018 bolo zarybňovanie rybárskych revírov vykonávané podľa 
plánu zarybňovania schváleného výborom MO. V pláne bola rešpektovaná aj 
zásada dodržania minimálneho zarybňovacieho množstva násad pre jednotlivé 
revíry. Pre rok 2018 bolo v pláne zakúpiť a vysadiť ryby v celkovej hodnote 
33.000 € . Vzhľadom na to, že sa nepodarilo zabezpečiť niektoré druhy násad, z 
prostriedkov MO boli vysadené ryby v hodnote 28.600 €.Násady boli zakúpené 
z finančných prostriedkov MO, vrátane finančných prostriedkov získaných za 
neodpracované brigády. Z prostriedkov Rady SRZ  boli vysadené ryby v 
hodnote 7976 €.Od sponzorov boli vysadené ryby v hodnote 1.200 €, ktorým 
touto cestou úprimne ďakujem. Do pstruhových tokov boli vysadené ryby v 
hodnote 2275 €,do lipňového revíru Orava 1 násady v hodnote 5.566 €,do 
kaprových revírov ryby v hodnote 21.352 €. Nepodarilo sa zabezpečiť násadu 
šťuky, mreny a podustvy z dôvodu ich nedostatku na trhu. Nebola taktiež 
zabezpečená násada pleskáča. Podrobný rozpis ako so už povedal na začiatku 
máte v spravodajcovi. V prípade otázok a nejasností predpokladám, že na tieto 
tieto vám zodpovie bývalý, resp. súčasný hospodár. Nedodané násady sa 
budeme snažiť zabezpečiť nad rámec plánu v tomto roku. 

 

 
2.2.Úlovky rýb  

     Prehľad o úlovkoch máte tiež uvedený v spravodaji, preto ho len stručne 
okomentujem. 

      V pstruhových vodách bolo ulovených (privlastnených) pri 830 návštevách 



celkom 360  ks rýb o hmotnosti 140,27 kg. Hodnota ulovených rýb predstavuje 
sumu 1355,20 €. Najviac bolo ulovených Pp 219 ks, a Pd 139 ks .  

       V lipňovom revíri bolo pri 1578 vychádzkach ulovených 1 138  ks rýb o 

hmotnosti 573,84 kg. Hodnota ulovených rýb predstavuje sumu 2.612,48 €.   

Najväčší podiel na úlovkoch má  stále pstruh dúhový 742 ks ,  ktorého násadu 

sme začali postupne znižovať. Druhou najčastejšou ulovenou rybou bol jalec 

hlavatý 248 ks o hmotnosti 179,20 kg. Bohužiaľ veľmi nízky je počet ulovených 

lipňov (8ks), Pp (4 ks). Nebol vykázaný žiadny úlovok mreny ani hlavátky. Aj 

napriek tomu,že  pstruhových a lipňových násad sa dáva do revíru značné 

množstvo, ich úbytok je alarmujúci. Zaujímavosťou sú úlovky 6 šťúk. Počet 

návštev dosiahol 1 578  vychádzok. Aj keď pripustíme fakt, že na 

privlastňovanie úlovkov má do určitej miery podiel zvýšenie lovných mier, i to, 

že nie všetci rybári si úlovky privlastňujú,tieto ryby zdá sa nedokážu v rieke 

prežiť. Predpokladám, že najväčšiu vinu na tejto skutočnosti má neustále 

kolísanie hladiny rieky z dôvodu uprednostňovania záujmov pltníkov pred 

ochranou prírody a jej následné zakaľovanie , ako aj fakt, že pri ichtiologickom 

prieskume, ktorý realizovala Rada SRZ a finančne sa na jeho realizácii podieľala 

naša MO bolo zistené, že v rieke sa  nachádza menej kyslíka, ako je potrebné na 

prežitie pstruha potočného a lipňa. Z uvedeného dôvodu nebola realizovaná ani 

násada Pp1 do rieky v minuloročnom zarybňovaní. 

      V kaprových vodách bolo ulovených pri 13.635 vychádzkach spolu 4.305  

ks rýb o hmotnosti  7630 kg. Najviac kaprov 3277 ks (6956,9 kg), 251 lieňov 

(142,33 kg), 166 pleskáčov (78,25 kg), 138 šťúk (321,62 kg). Celková hodnota 

ulovených rýb predstavuje sumu 32.898,83 €. 

    Celkove sa vo všetkých revíroch ulovilo 5803  ks rýb o hmotnosti 8.334,33 
kg  V počte ulovených kusov je na prvom mieste kapor 3277 ks, druhý je PD  
870 ks a tretí je  jalec hlavatý 248 ks. Čo sa týka návštevnosti celkom bolo  na 
našich  revíroch 16 052  návštev všetkých rybárov.  

  

3. Brigádnická činnosť:  

     Na rok 2018 výbor MO odboru tečúcich vôd schválil 15 oficiálnych 
termínov brigád. Okrem toho boli organizované aj mimoriadne brigády podľa 
potreby. Na jednotlivých brigádach zameraných na rôzne činnosti na revíroch, 
rybničnom hospodárstve, vysádzaní násad, doručovaní pošty, zabezpečení 
športových akcií, monitorovaní kormoránov , výstavbe a osádzaní zubáčových 
hniezd, čistenie revírov a okolia, presvetľovanie pstruhových revírov, 
odstraňovanie naplavenín,opravy kaskád ,aplikácie baktérie a ďalších 
činnostiach sa bolo odpracovaných 1709 brigádnických hodín, 
neodpracovaných hodín oproti plánu boli 4621 hodín.  Brigádnickú povinnosť si 
splnilo len cca 27 % členov,oproti roku 2017 je to pokles o približne 1,5 %. Z 



plánovaných 15 brigád sa v 8 termínoch nezúčastnil okrem vedúceho brigády 
nikto !!! Potom sa nečudujme, že nemáme vyčistené toky, nemáme opravené 
kaskády, prístupové cesty, nemáme osadené suché WC, ktoré ste si schválili 
uznesením na vlaňajšej členskej schôdzi, hospodár v prípade uskutočňovaného 
zarybňovania musí obvolať polovicu členskej základne aby vôbec niekoho k 
zarybneniu dostal. Suma  za neodpracované brigády bola vyčíslená na 13.865 € . 
Na prvý pohľad sa to javí ako pekné číslo, ale v konečnom dôsledku, ak  si 
práce, ktoré si neurobíme sami budeme musieť objednávať dodávateľsky, 
zaplatíme určite ďaleko vyššiu sumu. Vedúci odboru tečúcich vôd navrhuje 
zvýšiť sumu náhrady za neodpracovanú brigádnickú hodinu na  4 €. Všetka 
vyzbieraná suma bude použitá na zarybnenie.  Na základe uznesenia  ČS budú   
najaktívnejší brigádnici (netýka sa to členov výboru) odmenení zľavami v cene 
povolení. V roku 2018 mimo členov výboru najviac brigádnických hodín 
odpracoval Ján Romančík ml.(63),Roman Prílepok (47) a František Ferjančík 
ml. (34) hod.  

4. Činnosť rybárskej stráže a disciplinárnej komisie: 

 

     Činnosť RS zabezpečovalo na začiatku roka 20 členov RS , ktorí mali 

zložený predpísaný sľub v zmysle platných smerníc a absolvované testové 

skúšky pre samostatnú kontrolnú činnosť. V priebehu roka sa 4 členovia funkcie 

vzdali a preto v roku 2019 budeme zrejme musieť rozmýšľať o doplnení členov 

RS.Odbor  pracoval podľa plánu kontrolnej činnosti pod vedením vedúceho RS 

pána Mareka Planča. V rámci plánu sa uskutočnili 3 pracovné porady s členmi 

RS. Členovia RS vykonali celkom 193 kontrol, pri ktorých bolo 

skontrolovaných 307 rybárov. Príslušníci polície vykonali 15 kontrol, pri 

ktorých skontrolovali celkom 21 osôb. Pri kontrolách bolo zistených viacero 

previnení. Časť bola vyriešená dohovorom, 5 podnetov bolo zaslaných na 

prerokovanie v disciplinárnej komisii a jeden podnet bol zaslaný orgánom 

polície pre podozrenie z zo spáchania prečinu pytliactva. Pri troch podnetoch 

boli uložené pokuty v celkovej výške133 €, jeden podnet bol ukončený 

rozhodnutím o dočasnom vylúčení člena na 3 roky a jeden podnet bol ukončený 

rozhodnutím o nevydaní povolenia na ďalší rok.   

     Disciplinárna komisia pracovala na začiatku roka začiatku roka vedením 

Milana Piroha,po jeho odstúpení z funkcie bol výborom MO zvolený Dušan 

Medzihradský. Členmi DK sú Milan Paluga, Štefan Franek a Michal Hábek. 

 Z tohto miesta Vás chcem opätovne upozorniť na dodržiavanie rýbárskej 

legislatívy, pretože ak sa pri kontrole zistí porušovanie predpisov,previnilci 

skončia na disciplinárnej komisii MO, priestupkovej komisii OÚ a v najhoršom 

prípade si môžete privodiť trestné stíhanie pre prečin pytliactva. Majte na 

pamäti, že neznalosť predpisov neospravedlňuje !!! 

 



 

5. Činnosť odboru kultúry a informácií: 

 

        Uvedný odbor  od marca 2018 pracoval pod vedením p. Leoša Vajduláka.  

Odbor sa tak,ako po iné roky zameriaval predovšetkým na zabezpečovanie a 

sprostredkovanie informácií pre  našich členov o aktuálnom dianí v našej MO. 

Na prenos informácií využíval najmä www stránku, vývesné tabule, emailovú 

korešpondenciu a takisto občasník „Dolnokubínsky rybár“. Hlavnou náplňou 

uvedeného odboru je zabezpečiť informovanosť členov o činnosti MO SRZ .  

     Odbor v roku 2018 spracoval a vydal 2x občasník Dolnokubínsky rybár v 

počte 750 ks. 

Prvé číslo je vydávane počas konania ČS a svojim obsahom vyhodnocuje 

predchádzajúce obdobie činnosti v našej MO SRZ.(plnenie úloh prijatých na 

predchádzajúcej ČS, plán a plnenie zarybnenia,hospodárenie MO, športovú a 

brigádnickú činnosť) 

Druhé číslo pred koncom roka prináša informácie o základnej agende pre novú 

rybársku sezónu. ( základné poplatky, ceny povolení, objednávka a termíny ich 

predaja) 

Uvedený občasník je distribuovaný prostredníctvom desiatkárov podľa miesta 

svojho bydliska, v rybárskych predajniach v meste, Slovenskou poštou pre 

členov bývajúcich v iných okresoch, webovou stránkou našej organizácie a 

a elektronickou poštou – mailom.    

WEBOVÁ STRÁNKA  www.mosrzkubin.wbl.sk  je v činnosti 10 rokov Jej 

náplňou je v priebehu roka  informovať podrobnejšie členov MO SRZ ale aj 

širokú verejnosť o činnosti  našej organizácie.   

VÝVESNÉ SKRINKY v počte tri slúžia na informovanie členov, ktorí nemajú 

prístup k internetu ako aj na propagáciu našej organizácie.  

OSTATNÉ MÉDIA ako tlač alebo televízia sú využívané príležitostne, 

prevažne pri poriadaní športových akcii, zarybňovaní alebo  výberových 

konaniach a iných akciách na propagáciu našej MO SRZ, či na upozorňovanie 

protiprávneho konania fyzických a právnických osôb . 
 

6. Činnosť odboru práce s mládežou:                  

     Odbor pre prácu s mládežou pracoval pod vedením J. Macíka a zastrešoval 
činnosť piatich záujmových útvarov „Mladý rybár“ . Činnosť troch z nich 
zabezpečoval pán. Anton Oščadnický,v priestoroch Obchodnej akadémie Dolný 
Kubín,  dva viedol Ján Flajs v ZŠ Žaškov a Istebné. Od roku2019 začal 
pracovať 1 záujmový útvar v Oravskom Podzámku pod vedením pána Jaroslava 
Hlavatého. Celkovo do všetkých ZÚ  (okrem OR. Podzámku) je prihlásených 
49 detí. Teoretické vedomosti si overili na viacerých pretekoch, na ktorých sa 



zúčastnilo celkom 21 pretekárov,a  na nočných nonstop pretekoch ktorých sa 
zúčastnilo 16 pretekárov  aj v sprievode niekoľkých rodičov.  V októbri prešli 
do KMR 3. členovia.   

  7. Činnosť odboru športovej činnosti:  
 

     Odbor športovej činnosti v hodnotiacom období  pracoval  podľa 

schváleného plánu práce na rok 2018 a plnil ďalšie úlohy, ktoré vyplynuli zo 

záverov zasadaní výboru MO SRZ a členskej schôdze .                                                  

     V roku 2018 odbor  technicky aj organizačne zabezpečoval v spolupráci s 

ďalšími členmi  výboru, a členmi MO nasledovné preteky: 

 

- Májové preteky dvojíc -   uskutočnili sa v termíne 8.5.2018  na jazere 1 a 2 

revíru 4170 v Párnici. Na preteku štartovalo 67 dvojíc (134 súťažiacich). V 

samotných pretekoch zvíťazila dvojica Tomáš Hrnčiarik a Rudolf Janiga, pred 

dvojicou Miroslav Kosmeľ a Peter Mesároš. Na treťom mieste skončila dvojica 

Alojz Chomistek a Michal Dauda. Víťazi boli odmenení hodnotnými 

finančnými poukážkami a po pretekoch bolo všetkým súťažiacim podaný 

tradičný guláš. Aj úlovky oproti predchádzajúcim rokom boli bohatšie, čo 

potvrdilo skutočnosť, že jarné zarybňovanie štrkovísk je veľmi potrebné a je to 

určite cesta na zvýšenie počtu úlovkov v našich jazerách. Celkovo bolo 

ulovených 121 kusov bodovaných rýb. 
 

XXX. ročník pretekov „Oravská muška“ 
 

     Preteky sa uskutočnili na rieke Orava  dňa 6.8.2018. 30. ročníka pretekov sa 

zúčastnilo 67 pretekárov z celého Slovenska. Bohužiaľ popoludňajšia časť 

pretekov vola zrušená pre nepriaznivé počasie (silná búrka) a tak výsledky boli 

vyhlásené po prvom kole.   

     V samotných pretekoch  zvíťazil pretekár Vladimír Ligda z Liptovského 

Mikuláša. Z našich pretekárov sa najlepšie umiestnil Roman Teluch na 5. 

mieste. 

        

Feeder cup 2018– 8.ročník 
---------------------- 

   Preteky sa uskutočnili dňa 29. 9. 2018 za účasti 33 pretekárov z MO SRZ 

Dolný Kubín, Námestovo a Trstená. V pretekoch zvíťazil Filip Verníček z 

Námestova, pred Miloslavom Havkom a Petrom Mesárošom z Dolného Kubína.   

 

    1.Liga LRU mucha 
      

     V teto súťaži sme maliv roku 2018 jedno dužstvo,ktoré pretekalo v zložení 

Martin Bachleda, Andrej Benka, Peter Žúbor,Miroslav Žúbor a Kamil Krížo . Po 



vlaňajšom opätovnom postupe do prvej ligy v samotnej súťaži obsadili veľmi 

pekné 4. miesto. 

 Družstvo  „B“ pretekalo v 2. lige v zložení Peter Bujna, Martin Lakoštík, 

Roman Telúch a Marek Plančo. V súťaži obsadilo 7. miesto. 

     Naše „C“ družstvo, ktoré pretekalo v zložení Jozef Dauda,Marek Mäsiar, 

Anton Šumský,Jozef Adamec a Andrej Feješ súťaž vyhrali a postúpili do 2. ligy. 

Znamená to, že v tejto súťaži budeme mať v roku 2019 dve družstvá.  

 

Majstrovstvá SR  LRU Mucha 
 

     Účasťna týchto majstrovstvách si vybojovali traja naši muškári. Najlepší z 

našich Martin Bachleda skončil 9.,Marek Mäsiar 15. a Roman Telúch 21. 

     V roku 2018 sme mali v seniorskej reprezentácii  pretekára Martina 

Bachledu. Ako člen reprezentačného družstva Slovenska sa zúčastnil 

majstrovstiev sveta v Taliansku,kde obsadil 74 miesto. 

 

 

1. liga LRU feeder 

 

     V tejto súťaži nás reprezentovalo družstvo v zložení Peter Mesároš, Miroslav 

Kosmeľ, Jozef Púčik , Leonard Vajdulák a Rudolf Gajdošík. Ako nováčik tejto 

súťaže si nepočínali vôbec zle a obsadili celkovú 7. priečku.  

     Výrazný úspech dosiahli naši feedristi na majstrovstvách Slovenska družstiev 

a jednotlivcov v LRU feeder v Maduniciach. V konkurencii 21 družstiev v 

zložení Miroslav Kosmeľ, Jozef Púčik, Leonard Vajdulák a Rudolf Gajdošík v 

súťaži družstiev zvíťazilo a stalo sa majstrom Slovenska pre rok 2018. Z 

jednotlivcov sa Miroslav Kosmeľ umiestnil na 11.,Jozef Púčik na 15., Leonard 

Vajdulák na 16., a Rudolf Gajdošík na 20 mieste. 

 

Oravská liga plávaná 
––––––––––––––––– 

     Konala sa v mesiaci máj  v pôvodných termínoch. Za našu organizáciu sa 

tejto súťaže zúčastnili 3 družstvá. Najlepšie naše družstvo obsadilo 7. miesto.  

Pekné 3. miesto dosiahol aj náš pretekár Leonard Vajdulák na celooravských 

pretekoch LRU Plávaná v Tvrdošíne. 

      Výborné umiestnenie dosiahovala  aj naša jediná ženská  pretekárka 

Michaela Kosmeľová. V lige žien zvíťazila, na Majstrovstvách Slovenska žien 

obsadila 4. miesto a svojimi výkonmi si vybojovala aj účasť na majstrovstvách 

sveta žien v Maďarsku, kde bola platnou členkou reprezentačného družstva 

Slovenska.  

     Z tohto miesta  mi dovoľte poďakovať všetkým pretekárom za dosiahnuté 

výsledky a vzornú reprezentáciu našej MO v súťažiach v roku 2018. Verím, že v 

roku 2019 sa od nich dočkáme rovnako dobrých, ak nie lepších výsledkov. 



    Poďakovanie patrí aj vedúcemu odboru Miroslavovi Žúborovi, všetkým 

členom výboru za pomoc a spoluprácu pri plnení úloh odboru, ako aj všetkým 

nemenovaným radovým členom našej MO, ktorí pomohli pri príprave, 

organizácií a zabezpečovaní pretekov. 

 

                   8. Činnosť odboru čistoty vôd:  
      

Vedúci odboru čistoty vôd p. Hubinák reagoval na podnety od občanov, členov 

MO a spracovával podnety, žiadosti o výkon rozhodnutia, predkladal hodnotiace 

správy a v rámci svojich možností pomáhal aj pri plnení plánovaných úloh v 

rámci MO SRZ. 

V roku 2018 riešil odbor 3 podnety od občanov a členov MO SRZ. V mesiaci 

marec bol podaný podnet starostke obce Párnica na zasypávanie jazera v revíri 

2620 odpadom a sutinami. Na mieste boli z našej strany vykonané viaceré 

kontroly. Uvedený podnet bol zaslaný aj na orgány CHKO a v súčasnej dobe je 

v štádiu riešenia. V mesiaci november bol zadokumentovaný a podaný podnet 

na inšpekciu ŽP na vypúšťanie kalu do rieky Orava pánom Sopúchom v 

mesiacoch august až október. Menovanému bola Inšpekciou ŽP uložená pokuta. 

Taktiež bol preverovaný podnet na zasypávanie kanálu od výpustu z OR Istebné 

do rieky Orava. Podnet je v štádiu riešenia a uvedený úsek bude naďalej 

monitorovaný. 

      Opakujúcim sa  problémom, ktorý nás stále trápi sú hygienické návyky 

niektorých „tiežrybárov“rybárov, ktorí nechajú pri vode všetko, čo už nebudú 

potrebovať - fľaše, plechovky, obaly od krmiva a jedla a pod. Niektorí dokonca 

aj zvyšky z čistenia úlovkov a to priamo na mieste lovu. Nie raz to na lovných 

miestach vyzerá ako na skládke odpadov a rybár, ktorý sa rozhodne odpad 

pozbierať a zlikvidovať riskuje, že si takým zapáchajúcim bordelom znečistí 

auto. Apelujem preto na všetkých, ktorým záleží na čistote okolia našich vôd. 

Nechávajte miesto lovu pri odchode od vody v takom stave v akom by ste ho 

chceli nájsť keď tam prídete nabudúce. Nehovoriac o tom, že podľa novej 

legislatívy je rybár zodpovedný za čistotu lovného miesta a jeho okolia. 

 

          Vážené dámy, vážení páni,  

     na záver ešte niekoľko informácií. V tomto roku prestala platiť trojdohoda 
medzi našou, námestovskou a trstenskou organizáciou o vzájomnom 
obhospodarovaní revírov, nakoľko členovia MO SRZ Trstená sa ju rozhodli 
vypovedať. Na konci roka bola uzavretá dvojdohoda medzi   našou a 
 námestovskou MO SRZ o vzájomnom obhospodarovaní revírov. Dvojdohoda 
bola uzavretá za rovnakých podmienok ako vlani. Členovia oboch  organizácií 
môžu v revíroch  loviť ryby na príslušné miestne povolenie.  
 



     Ďalej by som Vás chcel požiadať  o  poskytnutie finančného príspevku vo 
výške 2%  z podielových daní SRZ. Tlačivá sú voľne prístupné na internete na 
stránke www.srzrada.sk ,alebo na našej web stránke. Všetkým prispievateľom 
vopred ďakujem. 
     V predchádzajúcich  rokoch sme riešili jednu veľmi nepríjemnú vec, a to 
zásah do revíru OR Istebné pánom Svitkom. Ten si na základe toho, že si 
odkúpil pozemky  ktoré si bez povolenia ohradil, postavil na nich stavby a   
svojvoľne a bez akýchkoľvek povolení prehradil „svoju vodu“ od našej a navyše 
odkopal časť brehu aj s brehovým porastom, ktorý sa tam vyskytoval.  A aby 
toho nebolo málo,v čase všeobecného zákazu lovu rýb organizoval na „svojej 
vodnej ploche aj preteky. Boli dané sme podnety na SIŽP do Žiliny SSÚ Dolný 
Kubín. V roku 2018 sme podali na p. Svitka aj trestné oznámenie pre podozrenie 
zo spáchania viacerých trestných činov. Bohužiaľ, trestné stíhanie bolo 
zastavené, nakoľko podľa rozhodnutia orgánov činných v trestnom konaní sa 
nejedná o trestnú  činnosť. V súčasnej dobe prebieha ešte šetrenie pre 
podozrenie z trestného činu skrátenia dane, ako aj šetrenie SSÚ Dolný Kubín vo 
veci realizácie čiernych stavieb. Či bola menovanému uložená pokuta OIŽP vám 
povedať neviem.  
     Nakoľko  pri žiadosti o poskytnutie finančného príspevku na biologické 
odbahnenie revírov sme neboli úspešní, výbor MO rozhodol že odbahnenie 
realizuje pokusne na jazere č.7 a strednej časti revíru ChaP z vlastných 
finančných zdrojov. Aplikácia baktérie bude trvať 3 roky, a pokiaľ sa dostavia 
očakávané výsledky, odbahňovanie jazier bude pokračovať postupne aj na 
ďalších plochách. Podľa vyjadrenia Rady SRZ by sa  vo výzve malo pokračovať 
aj v tomto roku a ak sa tak stane, budeme sa o pridelenie finančných 
prostriedkov uchádzať opätovne.  
     Vďaka aktivite Muškárskeho klubu a  najmä pána Mareka Planča sa 
v minulom roku po dlhých 14 rokovaniach podarilo dosiahnuť dohodu so  
zainteresovanými  stranami o úprave kolísania hladiny rieky Oravy v jarných 
mesiacoch, s cieľom záchrany prirodzeného výteru rýb. Bol schválený nový 
manipulačný poriadok a všetci veríme, že prevádzkovateľ vodného diela Orava 
bude tento aj dodržiavať. Pánovi Plančovi a ďalším aktívnym členom by som 
chcel z tohto miesta vysloviť jedno veľké poďakovanie, za oprávnenú ochranu 
našich záujmov a požiadaviek pre zachovanie rybieho genofondu v rieke.    
   Vážené dámy, vážení páni. Na záver mi dovoľte popriať Vám do novej sezóny 
veľa zdravia, množstvo pekných úlovkov, pretekárom veľa športových 
úspechov, ale najmä príjemný a pokojný oddych pri vode či už v spoločnosti 
rodiny alebo  priateľov rybárov .Verím, že všetci nájdeme pri vode vždy len 
pokoj a oddych a ten správny relax a pohodu. 

http://www.srzrada.sk/

